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Panel 1 - Canadian Statement on Reparations, Sustainable Development & Economic 

Justice  

 

Madame la présidente, 
  

Le Canada reconnaît que l’esclavage, la ségrégation, le racisme contre les personnes 

noires et la discrimination systémique ont contribué aux résultats sociaux et 

économiques inégaux et disparates de diverses communautés noires au Canada et 

dans le monde. 
  

Le Canada reconnaît que, pour surmonter cet héritage d’injustice dans notre société, 

nous devons faire preuve de détermination et de persévérance dans notre travail, dans 

nos paroles, dans nos investissements et dans nos politiques.  
  

Le gouvernement du Canada demeure résolu à lutter contre le racisme envers les 

personnes noires et la discrimination systémique, tant au Canada qu’à l’étranger.  
  

Nous devons nous efforcer de bâtir une économie plus équitable et plus juste pour les 

Afro-Canadiens. 
 

One of the ways in which the government of Canada has made progress in this regard 

is through the Black Entrepreneurship Fund.  

 

Canada has committed $265 million to create the Black Entrepreneurship Program to 

provide mentorship, business training, and financing so that Black-led businesses can 

start, grow, and succeed. 

 

Since its launch, the Federation of African Canadian Economics (FACE) has approved 

almost $50 million in loans to more than 500 Black-owned businesses in Canada.  

 

At the same time the government of Canada continues to work on Canada’s Black 

Justice Strategy which seeks to address the over representation and mistreatment of 

Black Canadians by Canada’s justice system.  

 

However, Canada knows that no one single program or initiative will fix centuries of 

systemic discrimination. The government of Canada remains fully committed to taking a 

whole of government approach to combatting systemic racism, promoting sustainable 

development and creating a more equitable economy for Canadians.  

 

 


